
Protokół z zebrania wiejskiego – sołectwo Skarlin 

Zebranie wiejskie odbyło się 6 marca r. o godzinie 17:00 w lokalu świetlicy wiejskiej w 

Skarlinie.  

Na ogólną liczbę 469 stałych mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 22 osoby, a 

więc mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie – Tomasz Waruszewski 

2) Sołtys wsi Skarlin – Barbara Topolewska,  

3) Radny gminy – Andrzej Pieńczewski,  

4) Pracownick Urzędu Gminy – Agnieszka Dreszler  

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2022 rok.  

3. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

4. Wnioski i zapytania.  

5. Zakończenie zebrania. 

Przebieg zebrania: 

Ad. 1 Zebranie otworzyła sołtys wsi Pani Barbara Topolewska. Przywitała zebranych oraz 

stwierdziła ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przewodniczący zebrania przedstawił 

projekt porządku zebrania. Nie ogłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad w związku 

z czym porządek został podjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2  

Sołtys wsi Pani Barbara Topolewska przedstawiła sprawozdanie z działalności sołtysa i Rady 

Sołeckiej w 2022 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2.  

 

Ad. 3  

Głos zabrał Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie Tomasz Waruszewski. Podziękowal i 

pogratulował Pani Sołtys za sprawozdanie oraz roczną działalność. Przywitał mieszkańców wsi 

i podziękował za obecność.  

 

Informacje ogólne przekazane przez Wójta:  

1. Obowiązek zgłaszania szamb – zgłaszać się do p. Aliny Ławickiej, druki były 

rozdawane na zebraniu. 

2. Do 24 marca 2023 r. można składać wnioski o odbiór odpadów  z produkcji rolniczej. 

3. Został ogłoszony konkurs przez Marszała Województwa pod nazwą „Eko sołectwo”. 

Sołtysi przekażą informacje mieszkańcom.  

4. Informacje dotyczące zagrożeń: wojną, pandemią COVID-19 w wariancie „kraken”, 

ptasia grypa, afrykański pomór świń, zagrożenia spowodowane zmianami 

klimatycznymi.  



5.  Informacje dotyczące miejscowości Skarlin:  

 Droga za szkołą – pozyskano środki zewnętrzne na realizację tej drogi z 

Polskiego Ładu, jesteśmy po przetargu, możliwe, że w przyszłym tygodniu 

będziemy podpisywać umowę z wykonawcą. Wykonanie drogi ma nastąpić 

najpóźniej do końca lipca 202 r. Koszt 450 tys. zł za 220 metrów bieżących.  

 Gmina dla Sołectwo złoży wniosek do Marszałka Województwa na zadanie pn. 

„Poprawa zagospodarowania przestrzeni publicznej wokół stawu wiejskiego w 

Skarlinie”. W ramach inwestycji planowane jest wykonanie ogniska, ławek i 

murku z kostki, zakup kijów do pieczenia kiełbas, tablic informacyjnych, 

odrestaurowanie poprzednich tablic, zakup drzew i krzewów wraz z 

nasadzeniem.   

 Wielu mieszkańców zgłasza problem braku dobrej jakości Internetu – 

szerokopasmowego. Światłowód jest w szkole, natomiast nie ma podłączenia do 

nieruchomości. Wójt rozmawiał z firmą Nexera i w tym roku ma zostać 

rozpoczęta budowa Internetu szerokopasmowego. Jest to wykonywane z 

projektu rządowego.  

 Wójt podziękował za dożynki gminno-powiatowe, które odbyły się we wrześniu 

2022r.   

 W planach jest wybudowanie nowego budynku remizy dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Skarlinie.  

 Wójt zaprosił mieszkańców na otwarcie Hali Targowej w Bratianie, które 

odbędzie się 18 marca 2023 r.  

 

Ad. 4  

1. Pytanie mieszkańca dotyczące Internetu szerokopasmowego na Wybudowaniach Skarlina? 

Odp.: Trudno odpowiedzieć gdyż światłowód ten jest wykonywany z programu rządowego. 

Natomiast budowa światłowodu w zabudowie rozproszonej jest utrudniona. Kabel jest 

ciągnięty po słupach energetycznych - firma doszła do porozumienia z Energą. Nie można 

wykorzystać kabla telefonicznego do podłączenia Internetu światłowodowego.  

2. Pytanie dotyczące dopłaty do Internetu szerokopasmowego. Odp.: Niema dopłat. Jest 

natomiast opłata za przyłącze w wysokości ok. 1000 zł. Ale w chwili obecnej nie ma 

dokumentacji na Skarlin.  

3. Czy będzie oświetlenie przy nowej drodze? Odp.: Tak będzie.  

4. Jak przedstawia się sprawa "łatania" dróg gminnych? Odp.: Naprawa dróg jest 

wykonywana na bieżąco, ale w tym momencie musimy poczekać na lepsze warunki 

pogodowe.  

5. Jak wygląda sprawa odśnieżania? Odp. Usługi odśnieżania na Skarlinie wykonuje Pan 

XYZ  (Zabłocki). To pracownik Urzędu Gminy podejmuje decyzję kiedy ma ruszyć 

odśnieżarka. Jeżeli jest droga nie jest odśnieżona to trzeba to zgłosić i wtedy jest to 

rozpatrywane indywidualnie.  

6. Gdzie zgłaszamy bezpańskie psy? Odp.: Zgłaszamy to do p. Aliny Ławickiej.  



7. Czy będzie likwidowana biblioteka? Odp. Nie. Klub Seniora prowadzi bibliotekę, była 

mowa o zakupie nowy książek. W grę wchodzi zmiana punktu seniora. W planach jest aby po 

wybudowaniu remizy w Bratianie została wybudowana nowa remiza w Skarlinie.  

8. Czy parking przy kościele w Skarlinie został "odrolniony"? Odp.: To jest działka 

parafii.  Parking, który nie jest typowym parkingiem tylko jest to utwardzony plac, 

  Inwestycja ta była realizowana na zgłoszenie do Starostwa, gdyby było wymagane 

"odrolnienie" zgłoszenie te nie zostało by przyjęte.  

9/ Czy będzie firma z urzędu, która będzie wykonywała audyty energetyczne? Odp. Nie, jak 

już to prywatnie trzeba będzie to wykonać. Wójt powiedział, iż zorientuje się w temacie.  

10. DYSKUSJA o S5.  Czy wiadomo coś nowego o budowie S5?  Na chwilę obecną nie ma 

nowych informacji. Wpłynął wniosek do gminy aby poprawić wariant zielony by "podnieść" 

drogę w stronę Lekart. Na ostatniej sesji Rada Gminy podjęła uchwałę taką uchwałę i takie 

pismo zgodnie z wnioskiem ma zostać skierowane do Ministra Infrastruktury. Teraz cały rok 

będą trwały analizy,  najprawdopodobniej  w II kwartale 2024 r. będzie wiadomo, który 

wariant został wybrany. Gmina również złożyła swoje uwagi - przede wszystkim o 

dodatkowy węzeł oraz o brakujące drogi serwisowe. czy jest odp czy ten wniosek gminy 

zostanie uwzględniony? Odp.: Nie i wątpliwe jest abyśmy otrzymali. W trakcie rozmów padło 

jeszcze pytanie czy będzie znana treść apelu, który został wysłany do Ministra Infrastruktury, 

czy będzie udostępnione na stronie BIP? Nie, ale można wystąpić do Urzędu.  

Gdzie wnioskowano o dodatkowy węzeł? W Nowym Dworze przed rozwidleniem Lekarty, 

Gryźliny. Bez tego węzła nie akceptujemy tego wariantu. 

Mieszkańcy zapytali czy Gmina popiera budowę S5? Odp. Bez węzła na terenie naszej gminy 

nie chcemy S5. Ponadto mieszkańcy nie złożyli wniosku w którym to Gmina miałaby 

kategorycznie odrzucić realizację drogi, tylko o korektę.  Wszystkie działania Urzędu były 

prowadzone na etapie studium korytarzowego.  

Kto zrobił zmianę wariantu, kierując go w stronę Podlaszewa? Odp. Pracownicy urzędu.  

11. Czy jak była budowana obwodnica NML to czy rolnicy byli za czy przeciw? Odp. 

przeciw, ale teraz nie słychać głosów niezadowolenia a wręcz przeciwnie.  

Ad. 5  

Sołtys zakończył zebranie i podziękował za przybycie.  

Na tym zebranie zakończono. 

 

Protokołowała       Sołtys wsi Skarlin 

Agnieszka Dreszler       Barbara Topolewska    

 


